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Spørgsmål nr. S 979 fra medlem af Folketinget Stine Maiken Brix

(EL): 

”Mener ministeren, at der bør fastlægges en grænse for, hvor 
mange værgemål en værge kan administrere på samme tid, og i 
givet fald, hvor bør den grænse gå?”

Svar:

Justitsministeriet kan oplyse, at i forbindelse med indførelse af ordningen 

med faste værger den 1. januar 1997 udsendte Civilstyrelsen en cirkulære-

skrivelse af 24. oktober 1996 til de daværende statsamter om antagelse af 

faste værger. Det fremgår heraf, at statsamterne i forbindelse med fastlæg-

gelse af antallet af faste værger skulle tage hensyn til, at det bliver muligt 

at opnå en ordning, hvor værgen vil kunne tilrettelægge sit arbejde med 

varetagelsen af værgemål på en rationel måde og dermed gennem antallet 

af værgemål opnå den fornødne ekspertise. Omvendt skal det også sikres, 

at de faste værger kun har værgemål i et sådant omfang, at de kan have 

kendskab til de enkelte personer, der er under værgemål, og deres forhold.

Det afgørende vil således altid være, at værgen har et sådant kendskab til 

personen under værgemål og dennes forhold, at værgen kan varetage sit 

arbejde i overensstemmelse med værgemålslovens regler. 

Det er i den forbindelse vigtigt at holde sig for øje, at værgens opgaver be-

står i at varetage konkrete opgaver af retlig karakter. Den faste værge er 

således ikke nogen omsorgsperson. 

Til orientering kan det oplyses, at Civilstyrelsen i øjeblikket er ved at ind-

hente nærmere oplysninger fra statsforvaltningerne til brug for overvejel-

ser om, hvorvidt spørgsmålet om faste værger og antallet af værgemål bør 

reguleres yderligere.  


